
Bestyrelsens beretning for perioden 11. oktober 2020 til 08. august 2021.

Som sidste år - har vi p.g.a. coronarestriktionerne - måttet flytte
generalforsamlingen fra maj måned til i dag.

Jeg vil vanen tro starte med at præsentere den nuværende bestyrelse og
nøglepersoner.

1. Næstformand Frank Treumer Christiansen nr. 4
2. Kasserer Finn Andreassen nr. 106
3. Sekretær Lena Johansen nr. 139
4. Bestyrelsesmedlem Lis Kristensen nr. 109
5. Revisorer Susanne Sørensen nr. 172 og Jette Lund nr. 39, suppleant

Steffen Sand nr. 11.
6. Formand Allan Frederiksen nr. 14
7. Bestyrelses-suppleanter Troels Brix nr. 122 og Keld Toft nr. 41
8. Webmaster Peter Duedal nr. 158

Der er medlemspligt i foreningen og vi er 158 betalende medlemmer.
Kontingentet opkræves af Mariagerfjord Vand A/S.

Der er d.d. 11 huse til salg i foreningen. Der er i perioden 2019 - 2021 solgt ikke
mindre end 46 huse.

Siden sidste generalforsamling har bestyrelsen afholdt 2 interne møder, hvoraf
1 var et webmøde og 7 eksterne møder. Derudover - har vi til alle - udsendt et
orienteringsbrev

De eksterne møder har bl.a. omhandlet spildevandsproblematikken, matr. 21b
og vindmølleprojektet.
Vi har deltaget i 2 protestmøder foran Mariagerfjord Kommunekontor i
Hadsund samt i byrådsmøderne efterfølgende. De spørgsmål vi stillede var for
komplekse til at byrødderne kunne svare på dem. De skylder os stadig svar på
14 spørgsmål.  Der var flot tilslutning fra Halvrebene til protestmøderne. Vi var
34 personer ud af 140 :-) Stort tak for opbakningen.
Spildevandssagen er nu gået ind i den kommunale valgkamp, som måske kan
give en tilfredsstillende løsning på sagen.
Foreningen har haft flere læserbreve i Fjordavisen, Nordjyske og Hadsund
Folkeblad og Hobro Avis, ligesom vi har sendt klagebreve til Fødevarer- og
miljøstyrelsen.
Sidste år havde “Støttegruppen Stop Spildevand” opbakning fra 11 foreninger,
d.d. er der opbakning fra 62 foreningen og FB-gruppen “Forlæng
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Spildevandsledningen ved Mariagerfjord” Denne gruppe har 783 medlemmer
og totalt set, er opbakningen på over 10.000 personer.

Striden med kommunen om matrikel 21b, har vi efter total afvisning fra de
kommunale myndigheder, valgt at skrinlægge. Som det ser ud p.t. ejer
kommunen matriklen, men vi har - jf. vore deklarationer - brugsretten.
Vi lukker sagen for nærværende, på råd fra vores advokat og p.g.a. den
økonomiske belastning, men resultatet af kommunalvalget kan måske give en
åbning af sagen igen.

Vindmøllesagen var en vinder, hvor de ovennævnte grupper og FB-gruppen
“Nej Tak til Vindmøller i Als Enge” stod sammen, så kommunen til sidst måtte
bøje sig for fornuften.

Sankt Hans 2021:

Dagen var egentlig i h.t. aktivitetsplanen og coronarestriktionerne planlagt til
kun at omfatte en afbrænding af bålet.
Restriktionerne blev dog så lempelige, at vi kunne afholde en næsten normal
Sankt Hans, som forløb således.
Aftenen startede med en flot dansk sejr på 4-0 over Wales i EM.
Efter en lille velkomst til de 85 fremmødte, gik vi til udnævnelsen af “Årets
Halvrebener”.
Valget faldt i år på 2 huse, hvor arbejdsomhed og hjælpsomhed har været i
højsædet.
Titlerne tilfaldt hus nr. 54/154, Poul Tabermann og hus nr. 89, Sten Lemming.
Begge har haft store aktier i, at vort materiel er up to date.
Desuden blev hus nr. 161, Søren Rasmussen udnævnt til “Æreshalvrebener”,
som tak for næsten 20 års bestyrelsesarbejde.
Alle fik en plakette og lidt til ganen.
Svend fra nr. 109, havde i år fået Meny til at sponsere 1 kasse øl og 1 kasse
vand og uddelte flittigt af de nedkølede varerne,
Bålet blev tændt af vor bålmester Lau. Heksen havde jeg selv kreeret.
Vi “sang” Halvrebensangen og Midsommervisen under akkompagnement af
trompet, venligst udlånt af hus nr. 5 :-)
Der var lodtrækning på sangnumrene og Bente Christiansen fra nr. 54 var den
heldige vinder.
Pølsevognen åbnede og der var pølser til alle.
Aftenen lakkede mod enden, deltagerne listede hjem i små hold efter hyggeligt
samvær og en træt bestyrelse kunne lukke ned og efterslukke.
Tak til bålmester Lau fra nr. 110.
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Strandengen:

Engen blev klippet (høslæt) af Dansk Naturklip i marts måned med et fint
resultat og stien, boldbanen og bålpladsen behørigt klippet sommeren
igennem af Gert i nr. 56.
Kommunen har igen løftet pegefingeren mod grøftegravning på engen.
Grøfterne udleder for mange colibakterier fra vore septiktanke. Væsken når
ikke at blive “filtreret” nok, inden den når havet, når den udledes i grøfterne.
Forureningen er ca. 40 gange højere via grøfterne.
Vi har stadig et hængeparti vedrørende ny rørføring under Nordsøstien. Det
skal sættes i gang når alle coronarestriktionerne er ophævet og vi kan
indkalde til en arbejdsdag.
I forbindelse med foreningens 50 års jubilæum indkøbte vi i april måned nye
bord og bænke, som er overgivet til de ansvarlige på de enkelte stikveje.
De gamle bord/bænksæt står indtil videre på bålpladsen. Når vi har rundet
jubilæumsfesten i 2022, beslutter vi hvad der skal ske med disse.

Stier og orden:

På generalforsamlingen sidste år lovede vi at afmærke stierne. Det arbejde er
påbegyndt og ca. halvdelen af stierne er nu skiltet. Overordnet set ser området
fint ud. Indenfor egen matrikel har de fleste styr på det, men som vi påpegede
sidste år er vi en forening og i det ord ligger der et ansvar og et fællesskab.
For mange kører på frihjul og det er ganske frustrerende år efter år at skulle
nævne det.
Vi satte fokus på træbeskæring/naturgenopretning. Mange har gjort et flot
stykke arbejde, men der er lang vej endnu.
Vi fortsætter fokus på arbejdet og der kan komme påbud direkte til udvalgte
husejere. Om nødvendigt må vi tilkalde til hegnssyn og beskæring for den
enkelte husejers regning.

Veje og vedligehold:

Vejlauget med Frank i front  har leveret et flot stykke arbejde. Vejen bliver stille
og roligt bedre og bedre, men også her er det de få, der tager slæbet for de
mange. Flere bør deltage ellers nedslider vi arbejdskraften på de få.
For at afhjælpe det tunge arbejde, har vi anskaffet en fin gammel traktor med
frontlæsser og der kan komme flere nyanskaffelser med tiden.
Vi gør opmærksom på, at vore skilte om hastighedsbegrænsning er
påbudstavler. Der er stadig alt for mange der kører for stærkt. Vi har bl.a haft
en klager, der fortalte, at han var blevet overhalet af en varebil med trailer. En
anden har oplevet at køre 2 biler efter hinanden med ca. 25 km/t og blive
overhalet af en 3. bil. Han stoppede bilen, men fik bare en skideballe om ikke at
blande sig.
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I december 2020 var der nogen der stjal et af vore skilte. Det stod lige ved det
sorte bjælkehus. Pris på et nyt kr. 1500,- Surt :-(
Container området fungerer tilfredsstillende. Hans Borgen har lavet en ny
opkørsel i sf-sten. Svend, Sten og Kristian har kæmpet med at holde ukrudtet i
ave omkring containeren.
Poul Tabermann har lavet den ene vejhøvl om, så den kan kobles på enhver bil,
der har en trækkrog. Netop for at flere kan tage en tur fra tid til anden.
Vi opfordrede i foråret alle til at så blomsterblandinger, for at give et bidrag i
CO2 balancen, og en del har efterlevet det.
Vejholdet med Frank i spidsen fræsede og tilsåede området ved boldbanen og
bålpladsen, og lige nu kan man nyde synet af de mange blomster, hvoraf nogle
kg frø var en gave fra Svend og Lis i nr. 109.
Corona situationen har været en hæmsko for alle, også de intentioner
bestyrelsen har haft om fælles arbejdsdage, men vi kommer stærkt igen !

Andre opgaver:

Vi har i årets løb fået ny webmaster, da Troels har solgt sit sommerhus.
En stor tak til Troels for veludført arbejde og velkommen til Peter Duedal fra nr.
158, som har overtaget arbejdet.

Vores facebookside har p.t. 198 medlemmer. Alle med tilknytning til et
sommerhus er velkommen i FB-gruppen.

Fremtidige planer:

Vores aflyste 50 års jubilæum forventes afholdt 25. juni 2022 sammen med
Sankt Hans. (Bålpladsen vil igen i år være åben fra d.d., for tilkørsel af kvas og
grene, som led i at træbeskæringen fortsætter).
Et nyt hjertestarterkursus er under bedding, måske allerede i efteråret. En del
af vore 16 hjerteløbere har solgt deres huse og mange har efterspurgt endnu
er kursus.
Vi har stadig et hængeparti vedrørende vore planer om en badebro/trækfærge
og shelter, men kystdirektoratet er p.t. ret afvisende desangående.
Generalforsamlingen 2022, forventet dato: 15. maj.

Sluttelig vil jeg takke mine kolleger i bestyrelsen for godt samarbejde, selvom
betingelserne ikke har været nemme p.g.a. corona pandemien.
Tak til de medlemmer der tager fællesskabet alvorligt og yder en ekstra
indsats.

De bedste hilsner p.b.v.
Allan Frederiksen
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